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Slovo starosty 
 
Vážení občané. 
 
 Dostává se vám do rukou další číslo zpravodaje obce Vážany, ve kterém máte možnost se seznámit 
s děním v obci v roce 2011.  
 V letošním roce se nám nepodařilo provést rekonstrukci okresní silnice od křižovatky na Tučapy  
směrem na Ořechov. ŘSZK však zařadilo tuto akci k realizaci na duben 2012. Finanční prostředky byly 
použity na dokončení opravy kanalizace v trati Hliníky, kde se také položil nový asfaltobetonový koberec. 
Dále byl zpracován projekt na zateplení obecního úřadu a mateřské školky. Tato akce bude realizována po 
spuštění dotační titulu na zateplení občanských budov v roce 2012. 
 Po čtyřech letech se nám podařily ukončit pozemkové úpravy, které jsou jedním z klíčových 
dokumentů pro naši obec. Poprvé od doby Marie Terezie dochází s vaším souhlasem ke změně všech 
parcel extravilánu obce a provedení nové katastrální mapy v digitální podobě. Všechny parcely mají nové 
číselné označení a pokud to bylo možné, došlo k jejich sloučení nebo dělení dle vaší dohody, s pracovníky 
provádějící tyto úpravy.  
 Pozemkové úpravy řeší také protierozní úpravy a soustavu polních cest. Po dokončení pozemkových 
úprav v obci Ujezdec, které by měly končit v pololetí příštího roku bude zpracován projekt na zpevněnou 
komunikaci začínající u farmy družstva. Komunikace bude pokračovat k vysílačce a končit na silnici 
Ujezdec-Medlovice. Po realizaci této akce veškeré zemědělské stroje a nákladní doprava bude převedena 
na tuto komunikaci. 
 Dokončení pozemkových úprav nám také otevřelo cestu k provedení nového územního plánu. Do 
konce roku bude provedeno „zadání k ÚP“a v roce 2012 zažádáme o dotaci k pořízení nového Územního 
plánu, ke kterému se v průběhu zpracování můžete vyjádřit. 
 Vážení občané, žijeme v období, které někomu plně vyhovuje a k některým z nás se chová macešsky. 
Někdo přišel o zaměstnání, jiný o příbuzné. Jsou to však věci, které čas zahojí, ať jsou sebebolestnější. 
Mějme však na zřeteli to, že dobré mezilidské vztahy, slušnost a poctivost nás budou provázet celý život. 
Toto jsou věci, které se těžko napravují a nedají se vyvážit žádnými movitými statky. Všem vám přeji prožití 
vánočních svátků v klidu a míru, při plném zdraví a na Nový rok si se sousedy popřáli s úsměvem na tváři 
jen to nejlepší. 
  
 Drobil František  

   

   
 

   
 

Několika fotografiemi se vracíme k akcím spolupořádaných OU: Vánoční zpívání, sečení Louček, Zapalování hodů a Hody
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TJ Slovácko Vážany  - Fotbalový oddíl  
 
Rok 2011 měl být ve vážanském fotbale po období zásadních změn v rekonstrukci fotbalového hřiště v roce 
minulém tentokrát spíše rokem stabilizačním. Příchodem několika nových tváří do mužstva jsme se pokusili 
o vybudování nového týmu – kvalitní party spoluhráčů jak na hřišti tak mimo něj, který bude hrát důstojnou 
roli v základní třídě a postupně se bude posouvat k horním příčkám. 
Bohužel stínem celého letošního roku, který významně ovlivnil dění a atmosféru ve fotbalovém klubu, byl v 
důsledku nešťastné události z roku 2010 – smrti Antonína Lesy – nejenom soudní jednání a vynesený 
podmíněný trest odnětí svobody, ale zejména nepochopitelné vysoké finanční nároky ve výši 350.000,- 
Kč jeho příbuzných vůči TJ Slovácko Vážany, potažmo jeho předsedovi Teodoru Schottlovi. 
 
Ročník 2010/2011 – jaro 2011  ~ Mužstvo mužů – základní třída 
 
Mužstvo skončilo po podzimní části základní třídy na špatném 9. místě s bilancí 7 vítězství, 0 remíz a 8 
porážek, se skórem 26:35 a počtem bodů 27, což bylo velké zklamání. 
Toto umístění, stejně jako bilanci s jednotlivými soupeři si mužstvo v podstatě udržovalo po celou jarní 
sezónu, což v konečném důsledku znamenalo, že naše mužstvo celkově skončilo v soutěžním ročníku 
2009/2010 až na 8. místě s celkovou bilancí: 
 
11 vítězství, 4 remízy a 13 porážek, skóre 56:64, počet bodů 37. 
 
Celková tabulka základní třídy skupiny A soutěžního ročníku 2010/2011 vypadala tedy takto: 

1. Kunovice 28 25 3 0 154 : 20 78 
2. Topolná 28 21 3 4 97 : 44 66 
3. Mistřice 28 19 1 8 80 : 54 58 
4. Tučapy 28 17 4 7 109 : 60 55 
5. Bílovice 28 18 1 9 84 : 57 55 
6. Uh.Ostroh B 28 16 1 11 67 : 74 49 
7. Březolupy B 28 11 4 13 57 : 54 37 
8. Slovácko-Vážany 28 11 4 13 56 : 64 37 
9. Stříbrnice 28 10 4 14 61 : 65 34 
10. Medlovice 28 7 8 13 54 : 62 29 
11. Částkov 28 9 2 17 62 : 79 29 
12. Jankovice 28 8 4 16 61 : 93 28 
13. Nedakonice B 28 5 4 19 37 : 93 19 
14. Jalubí B 28 4 5 19 41 : 112 17 
15. Kostelany n/M B 28 4 2 22 30 : 119 14 

 

Umístění našeho mužstva bylo bohužel velkým zklamáním. Bohužel jsme nestačili nejenom na suverénního 
vítěze Kunovice, ale také na překvapivě jim dobře sekundující mužstvo Topolné. Překvapivý a nepříjemný 
byl ale také náš výrazný bodový a výsledkový odstup od silné pětky, ve které se usadili překvapivě fotbalisté 
ze sousedních Tučap, kteří nás tak poprvé v historii v tabulce předběhli.  

Zimní příprava na nový ročník proběhla standardně. Vzhledem k rekonstrukci hotelu na Radějově jsme 
tentokrát v rámci hrubé zimní přípravy absolvovali 4-denní zimní soustředění na Vysočině, kterého se 
zúčastnilo celkem 12 hráčů a které se opět vzhledem k poctivému přístupu hráčů vydařilo. Mužstvo bylo 
posíleno příchodem zkušeného fotbalisty Vítězslava Lubojackého, který měl za úkol zejména dát hře 
zkušenost. Do zálohy přišel z Ořechova na roční hostování mladík Michal Cileček a zadní řady posílil svým 
důrazem Kostyantyn Panasko, který pochází z Ukrajiny. Po delší hráčské odmlce se také do týmu zapojil 
záložník Olin Čevora. 

I v jarní části byl naším největším problémem proměňování střeleckých příležitostí tzn. střílení branek. Jak je 
vidět z tabulky, počtem vstřelených branek jsme se umístili až pátí od konce. K oporám mužstva patřili 
Antonín Vaculík, Michal Kolář a Roman Sedlařík.  

Z výsledků byly nejcennější výhry z hřišť soupeřů – 5:1 ve Stříbrnicích, 3:2 v Částkově a 4:3 z derby 
v Tučapech. Naopak mrzí domácí prohra 1:2 s Jarošovem B a vcelku jasná porážka 0:3 v Medlovicích. 

Mužstvo trénovalo pod vedením hlavního trenéra Romana Sedlaříka a jeho asistenta Milana Soustružníka. 
Vedoucím mužstva byl Martin Kolář.  

Sezónu jsme jako tradičně zakončili posezením na hřišti spojené s hodnocením sezóny i individuálním 
vyhodnocením výkonů hráčů, které se konalo po ukončení ročníku 2010/2011 na konci června. 

Někteří starší hráči se také na začátku července v rámci společného družstva s Tučapy zúčastnili turnaje 
internacionálů nad 35 let ve Stříbrnicích, kde toto společné družstvo obsadilo 2. místo. 
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Naše hřiště patří po rekonstrukci k jedněm z nejkvalitnějších 

v okrese. 
Foto společného družstva Vážan a Tučap na Memoriálu 

M.Fryštáka ve Stříbrnicích (9.7.2011) 

  

  
Pochovávání basy bylo nejvydařenějším kulturním počinem sportovců v letošním roce 

Během roku se pravidelně scházel ke schůzové činnosti výbor TJ Slovácko Vážany, který řešil aktuální 
problémy ve fotbale. Taktéž byly organizovány brigády na hřišti – sečení trávy kolem hřiště, úklid kabin a 
okolí hřiště.  

Asi nejvydařenější letošní akcí, o kterou se sportovci (s podporou několika dalších recesistů, kteří se rádi 
baví) zasloužili bylo Pochovávání basy, které se uskutečnilo 26. února na kulturním domě a to opět po 
dlouhých 11 letech.  

V říjnu jsme také zorganizovali dvě brigády na sběr jablek v trati Loučky a pravidelně organizujeme sběr 
kovového šrotu, jejichž výtěžky nám pomáhají financovat náročný provoz fotbalového oddílu, zejména 
zavlažování travnatého hřiště. 

Ročník 2011/2012 - podzim 2011 ~ Mužstvo mužů – základní třída, skupina A 

 
Jelikož jsme se v jarní části často potýkali s nedostatkem hráčů, rozhodlo se vedení TJ v průběhu letní 
přestávky posílit hráčský kádr zejména o mladé fotbalisty. Z toho důvodu přišel na přestup z Polešovic 
obránce Tomáš Bernatík a do zálohy na hostování z Ořechova Roman Krys. V průběhu podzimu se zapojil 
do mužstva po delší odmlce vlivem zranění i dlouholetá opora a zkušený hráč Radek Pavlíček a na 
hostování přišel záložník z Břestku Jiří Křemeček. Posilou byl také návrat Kuby Gottwalda do zálohy po 
půlroční přestávce z důvodů zranění kolena.  Naopak z pracovních důvodů z mužstva vypadl obránce 
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Bronislav Čevora a z důvodů dlouhodobých zdravotních problému se s fotbalem museli rozloučit Martin 
Trlida a Jaroslav Březina. 
Naším největším problémem v podzimní části sezóny byla nízká střelecká produktivita v důsledku 
neproměňování šancí, neboť 29 vstřelených je ve srovnání s nejlepšími celky ZT velmi málo. Však také 
nejlepšími střelci podzimu se stali Marek Pavlíček a Jakub Gottwald, jejichž 5 vstřelených branek je ve 
srovnání s minulými léty málo.  
Začátek sezóny nás nezastihl v dobré formě, dobré výsledky (výhra 4:0 s Nedakonicemi B) jsme střídali se 
špatnými (prohra 1:5 v Tučapech). Také na podzim jsme často museli měnit sestavu z důvodů ať již absencí 
pracovních, vlivem zranění nebo i nedisciplinovaností. Postupně se ale projevovala poctivá tréninková práce 
trenéra Romana Sedlaříka, mužstvo se postupně sehrávalo a začalo vozit body i z venku. Zejména závěr 
podzimu byl výsledkově, ale i herně úspěšný, neboť jsme prohráli pouze jediné utkání z posledních šesti 
zápasů a to se suverénním leadrem tabulky Mistřicemi.  
Výsledkem tedy bylo, že naše mužstvo skončilo po podzimní části základní třídy soutěžního ročníku 
2011/2012 na slušném 5. místě s celkovou bilancí: 
 

6 vítězství, 5 remíz a 4 porážky, skóre 29:27, počet bodů 23. 
 

které kazí pouze skutečnost, že na první tři týmy máme velkou bodovou ztrátu. 

Průběžná tabulka základní třídy skupiny A ročníku 2011/2012 po podzimní části  vypadá tedy takto: 

Tabulka po podzimní části, ročník 2011/2012 

1. Mistřice 15 12 2 1 46 : 14 38 
2. Částkov 15 10 2 3 34 : 22 32 
3. Popovice 15 9 3 3 46 : 25 30 
4. Medlovice 15 7 4 4 29 : 25 25 
5. Slovácko-Vážany 15 6 5 4 29 : 27 23 
6. Stříbrnice 15 6 4 5 21 : 25 22 
7. Bílovice 14 6 2 6 31 : 25 20 
8. Tučapy 15 6 2 7 36 : 32 20 
9. Topolná 15 5 3 7 41 : 33 18 
10. Březolupy B 15 5 1 9 29 : 36 16 
11. Nedakonice B 15 5 1 9 25 : 36 16 
12. Jankovice 15 4 3 8 37 : 45 15 
13. Jalubí B 15 4 2 9 23 : 39 14 
14. Uh.Ostroh B 15 4 2 9 25 : 47 14 
15. Kostelany n/M B 15 3 4 8 30 : 51 13 

 

Mužstvo trénovalo na podzim pod vedením trenéra Romana Sedlaříka a jeho asistenta Milana Soustružníka, 
vedoucím mužstva byl Martin Kolář. 

 

  
Na podzimním sběru jablek v Loučkách.     Každý adrenalinový sport je nám blízký – po podzimu jsme si zařádili na paintballu. 
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Zakončení podzimní sezóny bylo 25.listopadu tentokrát v hospodě u Terky v Ořechově.       Posila z Břestku Jirka Křemeček toho sice zase tolik nenahrál, ale do party zapadl rychle.
   

  
Jak to Slovácko vlastně hrálo…?    Kapitán Tonda Vaca slavil na zakončení zároveň narozeniny.  

  

  
Na zakončení panovala veselá nálada, tak jak je u fotbalistů zvykem...  Vedoucí mužstva Martin Kolář se vzorně stará o co nejkvalitnější hřiště.. 

 

  
No nekoupili byste si los do tomboly od tak sličných hostesek? Vrcholem příjemného večera byla tombola, kterou skvěle moderoval Franta Brzica. 
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Losování tomboly probíhalo za přísného dohledu poroty i všech zúčastněných, kteří dbali na naprostou regulérnost. 

 

Všem podporovatelům vážanského fotbalu chci za jejich práci v roce 2011 ve prospěch naší TJ Slovácko 
Vážany poděkovat a stejně jako všem občanům naší obce jim ze srdce popřát klidné a příjemné prožití 
vánočních svátků a v novém roce 2012 zejména mnoho zdraví, štěstí a pohody. 

Zapsal: Milan Soustružník, jednatel TJ Slovácko Vážany 
Statistika TJ Slovácko Vážany - podzim 2011/2012, ZT-skupina A. 

Příimení Jméno Minuty ŽK ČK Branky 

Sedlařík Roman 1260 4 0 0 

Pavlíček Marek 1202 3 0 5 

Gottwald Jakub 1153 7 0 5 

Roubalík Stanislav 1080 1 0 1 

Krys Roman 987 2 0 3 

Lubojacký Vítězslav 900 1 0 0 

Čevora Oldřich 780 2 0 0 

Měšťánek Radek 710 0 0 2 

Šoustek Ondřej 705 0 0 2 

Panasko Kostyantyn 661 2 0 0 

Vaculík Antonín 603 0 0 3 

Bernatík Tomáš 595 1 0 0 

Cileček Michal 580 1 1 1 

Kolář Michal 564 0 0 2 

Zelina Martin 460 0 1 1 

Křemeček Jiří 404 0 0 1 

Hlaváček Michal 374 0 0 0 

Bilík Martin 289 0 0 0 

Pavlíček Radek 246 1 0 0 

Soustružník Milan 187 0 0 0 

Verbík Zdeněk 90 0 0 0 

Čevora Bronislav 29 0 0 0 

Černota Bohumil 1 0 0 0 

TJ Slovácko Vážany - Oddíl stolního tenisu 
  

Rok 2011 byl pro važanský stolní tenis velmi úspěšný a to nejen co se výsledků týče, tak především 
zájmem mladých lidí o tento sport. Podařilo se přitáhnout mnoho mladých žáků ke hře, a tedy i trávení jejich 
volného času sportem.  
 Pokud budu hodnotit jednotlivá mužstva, musím nejdříve pogratulovat mužstvu B, které vyhrálo 
skupinu 3. třídy OP v sezoně 2010 -2011, postoupilo o třídu výše a získalo vytoužený pohár. 

 Dovolte mi, abych i přesto začal hodnocením mužstva A. I přes nepříjemnou událost, kdy toto 
mužstvo opustil jeden z nejlepších hráčů, Jirka  Machynka, obsadil tento tým v nejlepší skupině okresu 
krásné 5. místo. Zde bych hlavně vyzvedl výkon hráče Libora Oharka, který měl úspěšnost kolem 90% 
a také nováčka v této třídě, Jakuba Gottwalda, který nijak nezaostával za svými spoluhráči a dosáhl 
hodnocení úspěšnosti 45%. Do mužstva A patří, kromě výše zmíněných hráčů, také Petr Oharek a Jiří 



Zpravodaj 2011 strana 8 
Nožička. Začátek stávající sezony začal tým se střídavými úspěchy. Dnes se tedy pohybuje ve střední části 
tabulky 1. třídy okresního přeboru. 

Jak jsem již v úvodu zmínil, velkého úspěchu dosáhlo mužstvo B, které postoupilo o třídu výše 
a v současné sezoně, 2011-2012, hraje 2. třídu. Postup je také o to cennější, že za celou uplynulou sezonu 
prohrálo pouze jednou a to až v posledním zápase, kdy již bylo o postupu rozhodnuto. Toto mužstvo tedy 
zaznamenalo 19 výher, 2 remízy a 1 prohru. O tento úspěch se zasloužili hráči Jakub Gottwald, Radomír 
Korvas, Zbyněk Laga a Teodor Schottl.  Pro současnou sezonu má tedy toto mužstvo jediný úkol, a to 
udržet se v této skupině. Zatím je mužstvo, po odehrání 8 zápasů, na pěkném 7 místě při 3 výhrách, 1 
remize a 4 prohrách. 

Mužstvo C, které hrálo v sezoně 2010 – 2011  3. třídu, bojovalo celou sezonu o udržení.  Tento 
nelehký úkol se podařilo splnit sestavě: David Mrkva, Roman Krys, Libor Neuberger, Ondřej Šoustek 
a Vlastimil Pokorák. V konečném hodnocení obsadili 10. Místo, a to při 4 výhrách 2 remizách a 16 prohrách. 
V probíhající sezoně je čeká opět boj o záchranu, zatím se jim daří. Po odehraných 8 kolech jsou na 11. 
místě. Vyhráli nad Polešovicemi B, 2x remízovali a 5 prohráli. Věřím, že mužstvo v dalších zápasech 
zaboduje a nebude mít problémy s udržením soutěže.  

Mužstvo D bojovalo v sezoně 2010-2011 ve 4. třídě OP a umístnilo se bohužel na posledním 
12. místě při jedné výhře. Mužstvo reprezentuje Pavel Drobil, Miroslav Gottwald, David Váňa a Alois 
Máčala. Pro sezonu 2011-2012 si vytyčilo mužstvo za cíl hrát o přední místa, což se jím zatím daří i za 
pomoci nových hráčů Romana Šoce, Tomáše Durčáka. Zatím hráli již 10 zápasů a při 5 výhrách 1 remize 
a 4 prohrách jsou na 7 místě ze 14 účastníků. 

 Mužstvo E, které hrálo soutěž 5. třídy, skončilo sice na posledním místě, ale zkušenosti získané 
v této soutěži, jsou nejen pro žáky v této soutěži také nastupující velmi cenné a v dalších ročnících mohou 
být k nezaplacení. Za uvedené mužstvo nastupovali Barbora Šocová, Michal Strouhal, Petr Kodrla, Miloslav 
Tesař, Josef Bartošík a Alois Mačala.  V nové sezoně 2011-2012 jmenovaní dosahuji již individuální 
výsledky a věřím, že přijde i vítězný zápas.  

  
 

Pro žáky, nebyla soutěž vůbec jednoduchá. Zvládli ji se ctí, i když soupeři byli lepší a mužstvo tedy 
obsadilo ve slabší žákovské skupině třetí místo od konce, když 4x vyhráli a 6x prohráli.  Zasluhují si tedy, jak 
za přístup k zápasům, tak i za tréninkovou morálku pochvalu. Mužstvo hrávalo ve složení Michal Gajdůšek, 
Michal Strouhal, Barbora Šocová, Vít Uhlíř, Vojtěch Uhlíř a František Uhlíř. Žáci se též účastnili soustředění 
ve Strážnici, kde získali velmi dobré zkušenosti při tréninku reprezentantky Anety Smištíkové. Ve stávající 
sezoně 2011-2012 již museli mužstvo kvůli věku opustit Michal Gajdůšek a František Uhlíř. I přes tyto ztráty 
si mužstvo vede dobře, v současné době se nachází na 10. místě, a to při 3 výhrách, 2 remizách a 4 
prohrách.   

Jak se již v naší obci stalo tradicí, tak i v roce 2010 se konaly 2 Vánoční turnaje. Žákovského turnaje 
se účastnilo celkem 13 hráčů. Poněvadž byl značný věkový a také výkonnostní rozdíl, byl turnaj rozdělen na 
dvě kategorie. První kategorie byly hráči, kteří již závodně nastupují a jsou starší 10 let. Do druhé kategorie 
patřili mladší hráči, ti kteří teprve se stolním tenisem začínají. V první kategorii zvítězil Michal Strouhal a ve 
druhé kategorii žáků byl nejúspěšnější Martin Mudrák. Turnaje dospělých se na 1. Svátek vánoční účastnilo 
celkem 21 hráčů. Hráči byli nejdříve rozděleni do 4 skupin, nakonec se vyřazovacím systémem probojoval 
na první místo zaslouženě Pavel Chvíla. Letos se turnaj pro žáky koná 22. 12. 2011 ve 17:OO a pro dospělé 
hráče 25. 12. 2011 ve 13:00. 

Závěrem bych chtěl poděkovat Obecnímu úřadu ve Vážanech za možnost využívání kulturního 
domu pro naše sportovní aktivity a pozvat všechny, kdo mají rádi stolní tenis na tréninky, které máme 
v úterý a ve čtvrtek od 17:30. Na naše výsledky se můžete též podívat na internetové adrese 
www.pinec.net.  

Za všechny členy oddílu stolního tenisu přeji radostné a klidné Vánoce. A v celém novém roce 2012 
mnoho zdraví, spokojenosti a úspěchů.   

Zpracoval Schottl Teodor  
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SDH Vážany 
 
V letošním ohlédnutí za uplynulým obdobím Sboru dobrovolných hasičů, bychom pro tentokrát začaly na 
téměř zcela opačném konci roku. Jak už je zvykem po dvou letech opět připadlo pořadatelství tradičních 
hodů na naši organizaci. To, že je posledních pár let nutné větší úsilí při hledání stárků a stárek, je 
všeobecně známo. V letošním roce však tento problém dopadl na naši pořadatelskou organizaci svou plnou 
vahou. I přes veškerou snahu, jsme dlouhou dobu nenacházeli vhodné a ochotné kandidáty. Zvláště u 
stárků se tento problém projevil jako nejzávažnější za posledních pár let. Nakonec tuto poctu a povinnost 
zároveň, vzali na svá bedra již „vysloužilí“ stárci – tedy ti, kteří již tuto zkušenost mají za sebou. Byli to 
Šoustek Ondřej a Roubalík Stanislav se stárkami Monikou Slezákovou a Anetou Klímovou Touto cestou 
patří jak jim, tak celé krojované chase jednoznačný dík. Změnu doznala pro tento rok i hodová obchůzka, 
která se po vyvolání stárek z Obecního úřadu, odebrala pro povolení hodů až do Doubí k panu starostovi.  
 

   
 
V každoročním souhrnu našich povinností se pravidelně objevují i okrskové schůze a samozřejmě i soutěž. 
Ta letošní se konala v Polešovicích. Hned na začátku je nutno sebekriticky říct, že ani letos jsme nevykročili 
ze svého stínu. Stroj, který nám po tolik let činil potíže při požárním útoku, tentokrát běžel nad míru dobře, a 
tak možná i pro to nebylo mužstvo schopno dokončit vedení vody před jejím příchodem. A tak i v letošním 
roce budeme mít pod položkou požární útok poznámku – Nesplněn. Snad v příštím roce. 
V požární zbrojnici pokračujeme v renovaci interiéru – v tomto roce v prostorách garáže. Tam bychom také  
možná v řádu pár let, rádi viděli změnu i v podobě novějšího vozidla. To stávající totiž již několik let 
nevyhovuje platným vyhláškám.  
 

 
 

Na závěr nám dovolte poděkovat všem, kteří se jakýmkoli způsobem podílejí na fungování naší organizace 
nebo jí podporují. Přejeme Vám hezky prožité vánoční svátky a mnoho úspěšných dní v příštím roce. Ať 
jsou Vaše domovy i v roce 2012 prodchnuty klidem a bezpečím. 
 

Výbor SDH Vážany  
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Mateřská škola 
     

Začátek každého nového roku i toho letošního 2011 je opět zajímavý pro děti předškolního věku tím, že 
s napětím očekávají, zda budou zapsány do 1. ročníku ZŠ a na zápis se odpovědně připravují. V letošním 
roce bylo zapsáno 6 dětí a navštěvují ZŠ v Polešovicích. 

Únor sebou přináší Masopust, ke kterému patří dětský karneval. Každé dítě, za pomocí paní učitelky, si 
vyrobilo masku, vyzdobili jsme třídu v duchu karnevalového reje a zábava mohla začít.A opravdu stála za to. 

Březen- měsíc jara-příroda se probouzí a mění se doslova před očima, je to období nového života. 
Veškeré změny děti pozorují na vlastní oči a tyto poznatky pak využívají v další práci – výtvarné, pracovní, 
rozumové. S příchodem jara dětem připomínáme lidové tradice – vítání jara, velikonoční zvyky. 
Vlastnoručně jsme vyráběli různé dekorace – zajíčky, kraslice, slepičky, pak uspořádali výstavu a některé 
výrobky si děti odnesly domů. 

Květen – pro děti spojen s oslavou Dne matek. Každým rokem potěšíme maminky i babičky hudebním 
vystoupením a dárkem, který děti vyrobí. 

Po celý školní rok se s dětmi zapojujeme do kulturních akcí – navštívili jsme loutková divadla 
v Ořechově,  oslavujeme Den dětí, účastníme se oslav osvobození obce, zpívání u vánočního stromu, 
vítáme nové občánky Vážan, jezdíme na výlety a školu v přírodě, pořádáme pro rodiče besídky, rozvíjíme 
plavecké dovednosti dětí v Plavecké škole v Bzenci. 

V novém školním roce jsme mezi sebe přivítali 4 nové  děti, takže pro školní rok 2011 – 2012 máme 
zapsáno 20 dětí o které se starají: Hana Rubanová – ředitelka MŠ; Kamila Svobodová – učitelka MŠ; Jana 
Mudráková – školnice. 

Podzim se stává pro děti barevným světem a ten jsme vnímali především na vycházkách. Barevné listí a 
plody stromů se staly motivací při všech činnostech. I úklid zahrady byl činností těch nejmenších. K podzimu 
patří i pouštění draků. Letos nám počasí přálo a tak se nad Vážany vzneslo 20 barevných draků. Tato akce 
byla zakončena opékáním špekáčků, děkujeme za to manželům Strouhalovým, kteří nám udělali krásný 
táborák. 

Již třetím rokem, každý čtvrtek, mají děti možnost navštěvovat hudebně pohybový kroužek pod vedením 
uč. zpěvu, paní Šteifové. Zde si upevňují intonaci písní, rytmus a vyjadřují písně pohybem. 

V prosinci začíná v MŠ velké těšení na Mikuláše, anděla a čerta, ale hlavně na dárky, které vždy rozzáří 
dětské oči radostí. Tento rok přišel Mikuláš s nadílkou 6. prosince.  

Kouzlo vánoc dýchlo na děti v podobě krásného stromečku a bohatou nadílkou. Čekaly na ni celý den a 
celou noc, protože prožít noc v MŠ se stalo pro děti velkým zážitkem.  

Jménem dětí a celého kolektivu MŠ děkuji p. Schottlovi za finanční pomoc při zajišťování mikulášské 
nadílky, děkuji p. starostovi a celému zastupitelstvu za celoroční financování provozu MŠ , v neposlední 
řadě děkuji p. Ireně Jurčové za ušití dětských prostěradel a za marcipánový dort pro předškoláky a p. 
Mudrákovi za údržbářské práce v prostorách mateřské školy.  

  
 

  
Poděkování patří také nadaci v Uh. Hradišti – Děti – sport – kultura, která nám každoročně přispívá na 

pomůcky pro děti. 
Všem přeji krásné vánoce, naplněné láskou, štěstím, radostí a pohodou. Do nového roku přeji pevné 

zdraví, osobní i pracovní spokojenost. 
Hana Rubanová, řed. MŠ 



Zpravodaj 2011 strana 11 
ČZS Vážany 
 
Vážení spoluobčané ! 
 
Jako každým rokem, tak i v roce 2011bylo první akcí Vážanských zahrádkářů pořádání již 34.ročníku „koštu 
vína“. V neděli dne 13.března 56 degustátorů bylo rozděleno do 12 komisí a tyto komise hodnotily celkem 
478 vzorků vín z 39 odrůd. Z toho bílých vín 313 vzorků, červených 151 a 14 vzorků rosé. Celkem bylo 
oceněno 29 odrůd vín a z těchto ohodnocených vín bylo 8 vín vranských pěstitelů. Vlastní ochutnávka vína 
byla zahájena v sobotu dne 19,března ve 14 hod. v sále kulturního domu ve Vážanech. Milovníci tohoto 
moku, kterých se dostavilo kolem 190, obdrželi katalog i skleničku a měli možnost ochutnat libovolné 
množství vzorků vystavovaných vín. Občerstvení ve formě zabíjačkových specialit, sýrů i pečeného masa 
bylo zajištěno. Pro dobrou náladu hrála cimbálová muzika Pentla z Boršic. Pěstitelům, jejichž vína vyhrála 
v jednotlivých odrůdách, byly předány keramické plakety. Ve vydaném katalogu byli označeni 2 šampioni 
výstavy: Drobilovo víno z Polešovic – rulandské šedé a Cabernet Moravia pěstitele Kočendy z Boršic. 
Vzorky vín dodali pěstitelé zdarma a celá akce se mohla uskutečnit i díky sponzorům, kterých v letošním 
roce bylo 24. Regionální tisk „Dobrý den“ komentoval o vážanském koštu, kde mimo jiné uváděl: „Všichni 
návštěvníci probouzeli ono známé IN VINO VERITAS a hledali tajemství, která se má ukrývat na dně 
skleničky“. 
 

  
Fotografiemi se vracíme k úspěšným akcím -  Vístavě vín na kulturním domě a akci „Ukončení prázdnin“ v Loučkách 

 
Ani v letošním roce, nebyla porušena tradice pořádání velikonoční zábavy. Na velikonoční neděli zajistili 
zahrádkáři dechovou hudbu Stříbrňanku, která vyhrávala asi 150 účastníkům k tanci i poslechu. 
Krásná zelená příroda s rybníkem inspirovala výbor zahrádkářů k pozvání všech členů místní organizace 
zahrádkářů a jejich rodinných příslušníků na přátelské posezení „u srubu“, které se uskutečnilo dne 
14.května v odpoledních hodinách. Počasí sice nepřálo, ale do velkého stanu, který byl den před tím 
postaven, nepršelo a účastníci při volné zábavě vychutnali uzené speciality a pak následovala ochutnávka 
vín i slivovice, přinesených z vlastní sklizně účastníků. Tato akce byla výrazem poděkování za pomoc při 
organizování akcí, které naše organizace pořádá. 
Branné odpoledne pro děti jsme za spolupráce obecního úřadu a členů ostatních složek v letošním roce 
připravili na 20.srpna. Za hezkého slunného počasí dorazilo 80 dětí do přírodního areálu v trati Loučka, aby 
si dopřáli posledního povyražení před nástupem do školních lavic. Po registraci u vysílačky děti absolvovali 
16 úkolů sportovního zaměření i úkolů spočívajících ve zručnosti. Po obdržení diplomu si pochutnali na 
občerstvení v podobě uzené klobásy a pití. Následovala prezentace psovodů, kde policejní instruktoři 
předvedli dopadení pachatele za pomoci psů. Ve volné zábavě se řada dětí svezla na čtyřkolkách nebo si 
vyzkoušela střelbu ze vzduchovky. Na úplný závěr byl zapálen táborák. Přesto, že akce tohoto typu jsou 
náročné, odměnou organizátorům byly rozzářené a spokojené tváře dětí. 
Místní organizace Českého svazu zahrádkářů děkuje všem členům i ostatním občanům, kteří se podíleli na 
zdárném průběhu všech shora uvedených akcích za jejich pomoc a všem važanským občanům přeje 
příjemné prožití svátků vánočních a do roku 2012 hodně zdraví a úspěchů. 
 

Radek Slezák, předseda MO ČSZ 
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Z církevního života 
 
Vždy se společně v těchto řádcích, ohlížíme za uplynulým rokem v našem společenství. Rádi bychom i letos 
navázali na tuto tradici a vzpomněli několik společných událostí, které se týkaly i naší obce. 
 V předvečer štědrého dne se již každoročně spolu s ostatními občany setkáváme pod vánočním stromem u 
OU. I o loňských vánocích tomu nebylo jinak, a mohli jsme si společně se scholou i ženským sborem 
zazpívat tradiční vánoční koledy. 

   
Svátek „Božího těla“ v Polešovicích   Křížová cesta mládeže Vážanský ženský sbor při Božím těle v Polešovicích 
 
Velikonoce, jsou už po několik let na těchto stránkách připomínány fotografií dětí – klepačů. V Letošním 

roce se jich sešel úctyhodný počet (až 18 dětí). Doufáme, že se k této tradici budou hlásit i nadále. 

   
Farní den na KD ve Vážanech.  Velikonočních klepačů se letos sešlo opravdu hodně.  Květná neděle před kaplí sv.Josefa 
 
Z  poutí si připomeňme alespoň tradiční pouť Velehradskou, pouť na svatý Antonínek nebo zcela 

netradiční pouť do farnosti Panny Marie do Kroměříže, kde působí náš bývalý farář Otec Vít Hlavica.  
S touto farností souvisí ještě jedna zcela mimořádná událost. V březnu navštívila naši farnost skupina 

mužů z výše jmenované farnosti a odsloužila si zde poutní mši svatou ke sv.Josefu. 

   
Na pouti u Otce Víta v Kroměříži  Tradiční Velehradská pouť  Pouť chlapů z farnosti P.Marie z Kroměříže ke sv.Josefu 
 
Velkým úkolem pro vážanské věřící byla příprava Farního dne v naší obci. Z důvodu rekonstrukce 

polešovické sokolovny, se oslava farního dne přesunula právě do Vážan. Touto cestou se sluší poděkovat 
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všem vážanským věřícím, kteří se na přípravě podíleli. I přes původní skepsi nakonec tuto povedenou akci 
navštívilo více jak 200 farníků. 

Tradičními událostmi se již stala hodová mše svatá, či Misijní neděle za účasti dětí. I letos skauti zvýšili 
konto Papežského misijního díla svým jarmarkem o více jak 1000,- Kč. I jim patří touto cestou vřelý dík. 

 

  
Zlatá svatba manželů Žaludových    Vystoupení sboru a scholy u vánočního stromu 

 
Událost na kterou bychom neměli zapomenout, je oslava Zlaté svatby naší dlouholeté sboristky. 50 let 

společného manželství oslavili v naší kapli manželé Bohumila a František Žaludovi. Přejeme jim hodně 
zdraví a Božího požehnání do dalších společných let. 

Stejně tak bychom měli vzpomenout úmrtí našeho dlouholetého varhaníka pana Vojtěcha Haby. Zemřel 
letos 20.11. ve věku 91 let a my jsme se s ním mohli rozloučit ve farním kostele v Polešovicích. Ať mu Pán 
odplatí za jeho službu pro naši kapli. 

 

  
   Skautský jarmark na podporu Misijního díla   Mikulášská nadílka v kapli sv. Josefa 
 
Závěrem nesmíme zapomenout na naše děti, které před několika málo dny navštívil v naší kapli sv. 

Mikuláš. Tematické mikulášské pásmo připravily děti a jejich rodiče z Ořechova. 
Dovolte, abychom na tomto místě poděkovali všem, kdo se starají o chod naší kaple, ale i celého 

společenství (od pana kostelníka, ministrantů, sboru, varhaníků, čtenářů písma … až po ženy starající se o 
úklid kaple). Všem patří upřímné Pán Bůh zaplať. 

Doufáme, že se s každou další událostí, která se v naší kapli uskuteční, naše společenství obohatí a 
pomůže k jeho rozvoji Ať prožijete požehnané vánoční svátky, oslavíte narození Ježíše Krista v klidu se 
svými blízkými a ať Vás i v příštím roce provází Boží požehnání.   

 
Kostelní výbor 
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Junák Vážany – oddíl Slunce 
 
Náš rok 2011 začal úspěšně. Na zimním závodu Rikitanův memoriál získaly v kategorii světlušek Helča 
Šťastná a Ráďa Kodrlová 1. místo a v kategorii skautek 3. místo Markétka Soustružníková a Barča Šocová. 
Všem ještě jednou moc gratuluji. Kluci se také připravovali, ale nemoc jim překazila účast. Snad příští rok se 
budou moct zúčastnit. 
5. března jsme pořádali karneval, který hodláme příští rok zopakovat. Chtěla bych tímto poděkovat všem, 
kteří nám pomohli při výzdobě sálu i při samotném karnevalu.  
Po prázdninové pauze jsme se sešli v menším počtu než v minulém školním roce, což mě osobně velmi 
mrzí, a doufám, že nový rok k nám do klubovny přiláká více nových dětí.  
V listopadu jsme podnikli výpravu, při níž jsme našli záhadný meč Exkalibur. Kluci a holky se dověděli, že 
musí postavit hrad krále Artuše Kamelot, aby opět ožili rytíři kulatého stolu, a s nimi i ctnosti, jež rytíři 
vyznávali, jako statečnost, oddanost, věrnost a spoustu dalších, na které jistě přijdete sami. 
4. 12. vlčata a skautky předvedli své herecké umění na Mikulášské besídce v Polešovicích. Vystoupili tam 
s velmi krásnou zimní pohádkou O Marušce a dvanácti měsíčcích. Tuto hru jste mohli vidět i ve Vážanech u 
vánočního stromku. Věřím, že se hra v podání našich umělců všem líbila. Mně tedy moc a jsem na ně 
pyšná, jak to skvěle zahráli. 
Na Štědrý den Vám již tradičně, jako posledních 12 let, rozsvítíme domovy Betlémským světlem. Věříme, že 
s ním přineseme i vánoční klid a pohodu.    
Přeji všem klidné prožití vánočních svátků a hodně zdraví a štěstí v roce 2012. 
 
 

Za oddíl Slunce Vážany 
Marcela Šimíková a Jana Uhlířová 

 
 

  
Tříkrálová sbírka v našem podání    Roznášení Betlémského světla  

  

Skautský jarmark o Misijní neděli (sobotě)   A jedna fotografie z naší podzimní výpravy 



Zpravodaj 2011 strana 15 

 

Mužáci – mužský sbor 
 
Vážení milovníci muziky a slováckých písniček. Dovolte, abychom se i my, ačkoliv jsme jen neformálním 
seskupením, na těchto stránkách prezentovali také.  
Když jsme se přesně před rokem a jedním měsícem sešli ve sklepě (kde taky jinde hledat lepší inspiraci), 
s myšlenkou oživit vánoční zpívání novým číslem, složeným z koled a předneseným čistě mužskými hlasy, 
možná jsme si ani sami nepřipouštěli, že bychom se mohli po 13 měsících pořád scházet a oživovat svým 
zpěvem nejen vánoční zpívání, ale i košt, kosení v Loučkách  nebo hody. Jsme tomu samozřejmě strašně 
rádi. Jsme rádi, že nám fandíte a že nás podporujete. Víme, že nejsme profesionálním sborem, ale zpíváme 
rádi a snažíme se, aby naše zpívání přinášelo radost také Vám.  
 
Pokud máte chuť do zpívání a nebojíte se mezi nás přijít, rádi Vás mezi námi uvítáme. Vždyť dobrých lidí a 
krásných písniček, není nikdy dost. 

 
Vaši zpívající chlapi 

 
 

  
Košt vína 2011     Kosení v Loučkách 

 

  

Snad jsme také přispěli svou troškou ke zdárnému průběhu letošních hodů. „Tož na ty hody, ať jsou veselejší, ať žije celá chasa zdejší.“ 
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Z obecní kroniky 

 
Tematicky je letošní Zpravodaj věnován volbám, starostům a vůbec všemu co s místní samosprávou 
souvisí. Proto se i v našem listování kronikou zaměříme na informace tohoto druhu.  
 
1919 – 15.června 1919 byly v obci provedeny volby do obecního zastupitelstva. Byli zvoleni: 
 Domkaři – Sýkora Jan č.131; Šoustek Matouš č.103; Andrýsek Pavel č.111; Cileček Antonín č.41; 

Polášek Martin č.68; Zbožínek Rudof č.43; Vaculík Josef č.123; Plevák Jan č.42 
Sedláci – Verbík Fabián č.23; Petřík František č.63; Hlaváček Leopold č.19; Plevák Ignác č.64; 
Šoustek Matěj č.18; Kolář Josef č.49; Svoboda Ondřej č.28 

 V nově ustanoveném obecním zastupitelstvu došlo ve velmi krátké době k neshodě. Příčinou byl 
velmi starý spor mezi domkaři a „starousedlíky“ o Loučky. Do tohoto sporu se ještě zapletl 
požadavek na byt pro pana učitele J.Štusy a akce na obecního tajemníka. Při tomto sporu došlo až 
k rezignaci starosty Matěje Šoustka. Teprve až domkařští vůdci Matouš Šoustek, Martin PolášekJan 
Sýkora a Antonín Cileček kapitulovali, zůstalo všechno při starém. 

 
1927 – 16.října 1927 bylyve Vážanech obecní volby. Byly dvě strany: Čs. strana lidová (rolníků, domkařů a 

dělníků) a strana komunistická. Lidová strana obdržela 12 zástupců (Josef Kolář (zvolen starostou), 
Martin Šoustek, Antonín Zabloudil, Antonín Šoustek, František Krys, Antonín Měšťánek, František 
Verbík, František Trlida, Jan Vaculík, František Sýkora, Josef Soják a Antonín Pavlíček. Za 
komunistickou stranu: Jan Bartoň, Jan Rathúzský, Bedřich Nevřiva. 

 
1931 – ve volbách r.1931 obdržely politické strany následující počet hlasů: Čs. strana lidová (zemědělci) 

163 hlasů, Čs. strana lidová (domkaři, živnostníci a dělníci) 95 hlasů, Čs.strana křesťansko-sociální 
68 hlasů 

 
1945 – první revoluční národní výbor byl zvolen 30.dubna 1945, Bylo zvoleno 8 členů za stranu lidovou a 7 

členů za stranu komunistickou.13.května podepsali zvolení občané tento slib:  
 
 

 
 
 „Slibuji na svou čest a svědomí bezpodmínečnou věrnost a poslušnost Československé republice, 

jejímu presidentu Edvardu Benešovi, Národnímu výboru a všem právoplatně zřízeným, mně 
nadřízeným orgánům:  
Bedřich Spurný – předseda MV; František Sýkora – místopředseda; Antonín Měšťánek – pokladník; 
Antonín Sýkora ml.- předseda hospodářské komise; František Trlida; Josef Kutálek; Ondřej Vaculík; 
Štěpán Andrýsek; Josef Petřželka; Štěpán Procházka; Anastáz Verbík; Josef Lesa; Jan Šantavý; 
Stanislav Bartoš; Josef Novotný. 

 
1957 – V den voleb 19.května předávali pionýři všem občanům vlastnoručně malované obrázky s nápisem 

„Děkujeme Vám, že jste volili mír“. Všem občanům se to líbilo a mnozí žádali od dětí další obrázky. 
Všichni kandidáti do MNV byli zvoleni za 100% účasti voličů, Pro volební období 1957-1960 byl 
zvolen předseda MNV Josef Šoustek č.68, tajemník František Týbenský, členové rady Antonie 
Zelinková, Cyril Vaculík, Antonín Cileček, členové zemědělské komise Stanislav Bartoš, M.Kolář, 
členové finanční komise Frantiček Brzica, V,Mikulík, členové komise pro výstavbu Josef Novotný, 
Jar. Janík, členové kulturně-propagační komise Štěpán Andrýsek, Mil. Trlida. 
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Takoví jsme byli 
 

 
 
K povinnostem každého starosty bylo až do nedávných dob také přivést chlapce ve věku 18 let k vojenské 
odvodové komisi. Na této fotografii jsou mládenci z ročníku 1952 v doprovodu předsedy Klimenta Janíka a 
kočího Františka Měšťánka. A jak se dá z fotografie usuzovat, nálada při cestě  koňským spřežením z 
okresního města byla zřejmě veselá.  

 

Zajímavost:  O Vážanských starostech 
 
Po loňském úspěšném článku o Vážanských stárcích, jsme se letos rozhodli nahlédnout pod pokličku 
Obecnímu úřadu, respektive starostům, zastupitelům a vůbec všemu, co nějak souvisí s místní 
samosprávou. 

V novodobé samosprávě známe pod pojmem starosta funkci osoby zvolené do čela obce či její 
samosprávné části nebo jiného spolku či občanského sdružení. Pokud bychom chtěli pátrat po původním 
významu slova starosta, asi bychom se od jazykovědců dověděli, že vychází od slova „starati se“. Podle 
historiků pochází toto slovo už minimálně ze slovanských dob, kdy byli starostové správci společného 
majetku rodu. Ve středověku se starostovi říkalo rychtář. Rychtář (též fojt nebo šoltys) byl v období 
středověku představeným městské či vesnické obce. Během 15. a 16. století se obsah funkce změnil, od 
roku 1547 to byl v městě dosazený královský rychtář, který reprezentoval jen zájmy panovníka. Někdy se 
mohlo jednat o pozici děděnou v jednom rodě. Často tento rod vlastnil i práva na volný prodej rychtářství. Za 
své služby měl rychtář obvykle podíl na vybraných pokutách, odvedených dávkách, mohl vlastnit krčmu 
nebo byla část jeho polností osvobozena od povinných daní. Mezi povinnosti a práva rychtáře patřilo nižší 
soudnictví ve městě či vesnici, správní funkce, zastupoval obec vůči okolí. Ve městech mu v této činnosti 
měla pomáhat rada konšelů. V průběhu 14. století byla moc rychtářů oslabována a do popředí se dostávala 
osoba purkmistra, volené hlavy rady konšelů. Z rychtáře se tak stal čistě vrchnostenský úředník . 
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Jak by měl takový starosta vypadat nám popisuje citát z roku 1892: 
 „…má býti srdce čistého, nekořistný, mysli zmužilé.“ Starostovi bylo také doporučeno “…, aby se vystříhal 
ožralství, pohoršlivého obcování, rufiantstva, smilstva, cizoložnictví, aby bez vejstrčky jiné hřešící trestati 
mohl. Nebuď též v mravech hrubý a hlúpý, buď těla zdravého, zvláště pak na ruku aby nedostatku netrpěl, 
na letech 21 aby přesáhl a 80 let aby nedocházel, má lakomství vzdálen býti, nemá v něm hněv a prchlivost 
panovati, než toliko rozum. „  
Tolik z knihy Kulturní obraz českých měst. 
 
Ale pojďme se podívat přímo na náš Obecní úřad. Nejstarším doloženým představitelem obce je asi Antonín 
Měšťánek, kterého nám jako bývalého starostu představuje kronika u příležitosti jeho zlaté svatby. Starostou 
byl pravděpodobně v roce 1860. Nejstarší fotografii, kterou se nám podařilo obstarat je podobizna Josefa 
Sojáka z čísla 59, který byl starostou obce v roce 1880.  
 

    
Starosta Josef Soják 1880     Žaloba Polešovic o dluh z roku 1913 

 
Kdo byl starostou obce v roce 1913 nevíme. Víme však, že se v té době musela obec potýkat se žalobou 
(třebas malou). To je pro současný obecní úřad (jeden z mála nezadlužených OU) celkem nepředstavitelné. 
Přesto nám tento fakt dokazuje archivní příklad: 
V roce 1913 žaluje obec Polešovice proti obci Vážanské: 
 

„Žalovaná obec jest k nám přifařena a dluží nám připadající nám část kostelních výloh obnosem 
95K.37h. dávno již splatných, ale přes upomínky zaplatiti nechce. 
 

Jak byl tento spor vyřešen, jsme už z archivních listin nezjistili. Každopádně v současném rozpočtu již tato 
dlužná částka není. 
 
Zajímavostí je rozložení hlasů pro jednotlivé strany v obci z roku 1927. To byl starostou Matěj Šoustek : 
 

Komunistická strana československá    74 hlasů 
Československá strana lidová (dělnická část)  110 hlasů 
Československá strana lidová (zemědělská část)  110 hlasů, 
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Zápis ze zasedání obecního zastupitelstva z r 1930.  Žádost o občanskou legitimaci starosty A.Zabloudila z r.1940 
 
V roce 1928, za dob starosty Josefa Koláře, došlo dokonce k rozporu  uvnitř zastupitelstva. Okresní politické 
zprávě v Uherském Hradišti je adresován dopis z 12.prosince 1928: 

„Já níže podepsaný oznamuji, že jsem vystoupil z Lidové jednoty ve Vážanech. Jelikož jsem byl za 
stranu Lidovou zvolen do obecního zastupitelstva a obdržel jsem funkci náměstkem starosty,  
nemohu podle podepsaného reversu víc. 
Důvod jest, že pan starosta při schůzi obecního zastupitelstva nakázal mi býti ticho, když jsem chtěl 
uplatňovat svůj návrh, a pak pro urážku našeho rodinného jména. 
Žádám okresní politickou zprávu, aby moji žádosti bylo vyhověno a zprostila mně tohoto úřadu a 
novou volbu náměstka starosty nařídila. 
Ve Vážanech 12.prosince 1928.“  

Jméno radního je pro naše účely nedůležité a tak jej ani jmenovat nebudeme. Důležitější je, že již 
28.prosince 1928 píše okresní úřad v  Uherském Hradišti: 

„Dle připojeného povídání, jehož se asi nějaký méně závažný spor osobní týká, pro který význam 
nebylo zapotřebí vystoupiti z obecního zastupitelstva. Žádám pana starostu, aby pokusil se věc 
urovnati a přiměl žadatele k odvolání této žádosti.“ 

A tak 7.ledna 1929 v Polešovicích je žádost odvolána a spor  urovnán. 
Stejný počet voličů jaký máme dnes (dnes 359) byl počet voličů i v roce 1931. To bylo na voličském 
seznamu 356 voličů. Starostou byl opět Matěj Šoustek. 
V roce 1945 se funkce starosty obecního úřadu změnila na předsedu národního výboru (později místního 
národního výboru). Prvním takovýmto předsedou byl Bedřich Spurný. 
 

     
Antonín Zabloudil 1938  Bedřich Spurný 1945  Jan Verbík 1946  Josef Šoustek 1957  Bohumil Sýkora 1960  

 
V letech 1980 až 1990 byl místní národní výbor ve Vážanech spolu s ostatními MNV sloučen do střediskové 
obce v Polešovicích. Ve Vážanech byl volen pouze takzvaný občanský výbor.  
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 Kliment Janík 1971   Josef Slezák 1980 František Brzica 1986   Antonín Měšťánek 1990           František Drobil 1998 
 
K samostatnému obecnímu úřadu se obec vrátila po roce 1989. Od tohoto roku je tedy obec znova 
samosprávnou, kterou řídí 9 členné obecní zastupitelstvo, v čele s neuvolněnými představiteli - starostou a 
místostarostou.  
 
Pro zajímavost jsme se nakonec pokusili vyhledat představitele obce za posledních několik desetiletí. Pokud 
naleznete fotografie našich starostů či předsedů popř. můžete doplnit tyto údaje, budeme jenom rádi. 
 

Seznam představitelů místní samosprávy obce Vážany (starostové, předsedové) 
 

rok Příjmení Jméno č.p. funkce pozn. 
1860 Měšťánek Antonín   starosta OU asi 
1880 Soják Josef 59 starosta OU   
1893 Měšťánek František   starosta OU   
1914 Šoustek Matěj 18 starosta OU   
1919 Šoustek Matěj 18 starosta OU   
1923 Šoustek Matěj 18 starosta OU asi 
1928 Kolář Josef   starosta OU   
1932 Šoustek Matěj 18 starosta OU   
1938 Zabloudil  Antonín   starosta OU   
1945 Spurný  Bedřich   předseda MNV od 30.dubna  
1946 Verbík Jan   předseda MNV   
1954       předseda MNV v kronice bez záznamu 
1957 Šoustek Josef 68 předseda MNV   
1960 Sýkora  Bohumil   předseda MNV   
1964 Sýkora  Bohumil   předseda MNV   
1971 Janík Kliment   předseda MNV   
1976 Janík Kliment   předseda MNV   
1980 Janík Kliment   tajemník MNV stř.obec Polešovice 
1980 Slezák  Josef   předseda OV občanský výbor Vážany 
1986 Brzica František   tajemník MNV stř.obec Polešovice 
1986 Slezák  Josef   předseda OV občanský výbor Vážany 
1990 Brzica František   předseda MNV do voleb 
1990 Měšťánek Antonín   starosta OU po volbách 
1994 Měšťánek Antonín   starosta OU   
1998 Drobil František   starosta OU   
2002 Drobil František   starosta OU   
2006 Drobil František   starosta OU   
2010 Drobil František   starosta OU   

 
Dle místní kroniky, archiválií OA v Uh.Hradišti a OU ve Vážanech zpracoval A.Šťastný 

Seznam starostů a jejich fotografie připravil A.Měšťánek. Děkujeme všem rodinám za poskytnuté fotografie. 
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Údaje o naší obci 
 
Celkový počet popisných čísel v naší obci je: Celkový počet obyvatel v naší obci je: 
domů celkem   186 z toho  obyvatel celkem  437 (od loňska +10) 
obydleno   127 domů  dětí do 15 let  66 
neobydleno   15 domů  dětí od 15 do 18 let 12 
k rekreaci   11 domů  dospělých nad 18 let 359 
ostatní veřejné budovy  9 domů 
zbouráno   24 domů 
  
 Změny obyvatel v r. 2011 – Přihlášeni: 
 1.Kuchařová Anděla   č.p. 129 
 2.Němcová Marie   č.p. 129 
 3.Lacina Zdeněk   č.p. 184 
 4.Voytko  Mykola    č.p. 143 
 5.Zhylava Sofia   č.p. 143 
 6.Čevora Oldřich   č.p. 38 
 7.Jurča Martin   č.p. 162 
 8.Jurčová Irena   č.p. 162 
 9.Jurča Jakub   č.p. 162 
10.Jurčová Alžběta   č.p. 162 
11.Viytyuk Bohdan   č.p. 138 
12.Novosádová Simona  č.p.  103 
 
Odhlášeni: 
1.Fuchs Mojmír   č.p. 61 
2.Křivánek Ladislav   č.p. 132 
3.Kotková Lenka   č.p. 57 
4.Kovářová Lucie   č.p. 101 
5.Rosůlek Svatopluk   č.p. 102 
 
Narození: 
1.Bartoňová Barbora   č.p. 176 
2.Podešvová Veronika  č.p. 163 
3.Lancouchová Anežka  č.p. 180 
4.Šimečková Natálie   č.p. 4 
5.Mahdalová Sarah   č.p. 147 
 
Zemřelí: 
1.Florešová Drahomíra  č.p. 127 
2.Andrýsková Antonie  č.p. 141 
3.Lakosil Petr    č.p. 77 
4.Kožušník František   č.p. 12 

      

Antonie Andrýsková  Petr Lakosil   František Kožušník 
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Blahopřání 
 
Obecní úřad přeje všem, kteří se v tomto roce dožili významných životních jubileí,všechno nejlepší a mnoho 
zdraví do dalších let. 
 
Leden 
 
Kodrla František  70 let 
 
Únor 
 
Pavlíček Josef   50 let 
Tichý Ivan   70 let 
 
Březen 
 
Kutálková Františka  80 let 
Soják Kliment   60 let 
 
Duben 
 
Frýzová Marie   60 let 
Andrýsková Věroslava  80 let 
Kočendová Antonie  70 let 
 
Květen 
 
Schottlová Marie  70 let 
 
Červen 
 
Uhlíř Vít   50 let 
Roubalík Stanislav  60 let 
Vaculíková Dagmar  50 let 

 
Červenec 
 
Jordán Jan   50 let 
 
Srpen 
 
Nevařilová Filomena  60 let 
 
Září 
 
Měšťánek Antonín  50 let 
Večeřa Richard   70 let 
 
Listopad 
 
Fuchs Zdeněk   50 let 
 
Prosinec 
 
Šimek Stanislav  70 let 
Vaculíková Anna  90 let 
 
 
 
 
 

 

 

 
Blahopřejeme i všem rodičům nových občánků: 
 

   
 Barbora Bartoňová   Matyáš Bartoš   Veronika Podešvová 
 

   
 Anežka Lancouchová    Sarah Mahdalová    Natálie Šimečková 
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Servis pro občany
OÚ Vážany 
Pondělí  11,00 - 18,00  úřední den 
Úterý   7,45 - 14,30 
Středa   7,45 - 17,00 
Čtvrtek   7,45 - 14,30 
Pátek   7,45 - 13,00 
Stavební úřad a matrika OÚ Polešovice  
Pondělí     7 - 16 hod. 
Středa  7,30 - 17 hod. nebo po dohodě v jiné dny 
Pošta Polešovice 
Pondělí  8 – 11,30 13,30 – 17 hod. 
Úterý  8 – 11,30 13,30 – 15 hod. 
Středa  8 – 11,30 13,30 – 17 hod. 
Čtvrtek  8 – 11,30 13,30 – 15 hod. 
Pátek  8 – 11,30 13,30 – 16 hod. 
Zubní ordinace Mudr.Venclík 
Pondělí  7 – 17,30 hod. 
Úterý  7 – 13,30 hod. 
Středa  12 – 17,30 hod. 
Čtvrtek  7 – 13,30 hod. 
Pátek  7 – 13,00 hod. 
Zubní ordinace Mudr.Jančarová 
Pondělí  7,30 – 12 12,30 – 17 hod. 
Úterý  7,30 – 12 12,30 – 15 hod. 
Středa   11 – 17 hod. 
Čtvrtek  7,30 – 12 12,30 – 13 hod. 
Pátek  7,30 – 12 12,30 – 14 hod. 
Dětská ordinace Mudr. Němcová 
Pondělí - středa 7 – 12,30 hod. 
Čtvrtek  12 – 18 hod. (10-12 poradna) 
Pátek  7 – 12,30 hod. 
Obvodní ordinace Mudr. Helia 
Pondělí   14 – 17 hod.(17-18 jen objednaní pacienti) 
Úterý   8 – 11 hod. 
Středa   14,30 – 16 hod.  návštěvy 
Čtvrtek  8 – 11 hod. 
Pátek   12 – 14 hod. 
Obvodní ordinace Mudr. Talaš 
Pondělí   7 – 10 hod. 
Úterý   12 – 15 hod. 
Středa   7 – 10 hod. 
Čtvrtek  9.30 – 12,30 hod. 
Pátek       7 – 10 hod. 
 
Lékárna Polešovice 
Pondělí - Pátek 7,30 – 16  
 
Obchod u Schottlů Vážany 
Pondělí - Pátek 6,30 – 13 14,30 – 17 hod. 
Sobota  6,30 – 10 hod.  
 
Pohostinství u Havrana Vážany 
Pondělí - čtvrtek 17  – 22 hod. 
Pátek   17  – 23 hod. 
Sobota  12  – 23 hod. 
Neděle  12  – 22 hod 

 

 

Odjezdy autobusů 
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VÁŽANSKÉ 

 VÁNOCE 
 

 

 Program v obci o vánočních svátcích: 
 
22.12.2011 Vánoční turnaj žáků ve stolním tenise na Kulturním domě   v  17.00 hod 

Novinka v letošním programu zve žáky a žákyně na turnaj ve stolním tenise. 
 

23.12.2011 Zpívání u Vánočního stromu  u Obecního úřadu    v 17.00 hod  

 Předvánoční setkání s ochutnávkou vlastního cukroví a slivovice.  

Vystoupí CM Pentla, dětí MŠ, Junáci, mužský sbor a všichni, kdo si chtějí zazpívat. 
 

24.12.2011 Roznášení Betlémského světla  pochůzka po obci   od 9.00 hod  

Světlo z Betléma do domů roznášejí skautky a světlušky Skautského oddílu 
 

25.12.2011 Mše svatá   v Kapli sv.Josefa         v 9.00 hod. 
 

25.12.2011 Vánoční turnaj ve stolním tenise  na Kulturním domě    ve 13.00 hod 

Tradiční turnaj ve stolním tenise pro registrované i neregistrované hráče. 

  
26.12.2011 Mše svatá   v Kapli sv.Josefa         v 9.00 hod. 
 

31.12.2011 Mše svatá   v Kapli sv.Josefa         v 18.00 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Zpravodaj obce Vážany vydala 20. prosince 2011 kulturní komise při OU ve Vážanech v počtu 180 ks. 


